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INFORMACE OBECNÍHO ÚŘADU 

 

Hlášení závad: tel.: 315 765 056,  e-mail: poruchy@nova-ves.cz 

Městská policie Veltrusy: tel.: 777 919 156, 777 919 157 

Servis přípojek - kanalizace: spol. AQ – tel. 416 831 304 (p. Nováková),  víkendy - 

tel. 724 719 298, 776 001 806 

Připomínky, nápady pro zlepšení fungování obce: info@nova-ves.cz 

 

Periodický tisk územního samosprávního celku. 

Vydává:  Obecní úřad Nová Ves, Nová Ves 154, 277 52,  IČ: 00237132, pro své části: 

Miřejovice, Nová Ves, Nové Ouholice, Staré Ouholice a Vepřek.  

Vychází 12 × ročně. Distribuce zdarma. 

Je registrován Ministerstvem kultury ČR pod číslem E 10295. 

Číslo 3/2023 vydáno 27. 3. 2023 v Nové Vsi v nákladu 555 ks. 

Zasílání příspěvků do zpravodaje: zpravodaj@nova-ves.cz. 

Redakce (informační výbor obce):                                                                                        

Ing. Bohdana Tobiášková, Jiří Faix, Mgr. Jiří Karas. 

Fotografie na titulní straně: Jiří Faix 

Za správnost a věcnost údajů uvedených v příspěvcích odpovídají jejich autoři.  

Názory obsažené v příspěvcích nemusí vyjadřovat stanovisko redakce nebo 

zastupitelstva obce. 

 

Uzávěrka dalšího vydání Novoveského zpravodaje je 15. dubna 2023. 

mailto:poruchy@nova-ves.cz
mailto:info@nova-ves.cz
mailto:zpravodaj@nova-ves.cz
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 Novinky z dění v obci, aktuality ze stavby, daň z nemovitosti 

 Zápisy do mateřské školy a základních škol 

 Spolkové novinky a pozvánky – Spolek seniorů, Turist.klub KUDYKAM, TJ Sokol 

 Reportáže z kulturních a sportovních akcí v obci 

 Pozvánky na připravované akce 

 8. díl ze záchrany Satranova mlýna, Co nevím, nepovím… 

 

 
Výlet turistického klubu KUDYKAM 5. března 2023 „Okolo Starostí“ (foto: Pavel Srnec) 

 

Vybíráme z kronik: Pamětní kniha obce Vepřku  
Před 200 lety byla dokončena současná budova školy (nejstarší - prostřední část) 

Nová škola - 1 třídní 

Základ k nynější škole položen roku 1821 a dostavěna v r. 1823. Stavba byla 

provedena gotickým slohem a náklad nesl Jan Rudolf Chotek hrabě z Chotkova       

a Vojnína. Až do r. 1846 byla školou jednotřídní. 

2 třídní 

Ve šk. r. 1846/7 zřízena II. třída. 

3 třídní 

 Dne 2. 1. 1885 započalo vyučování ve 3 třídách. Nová třída byla najata v Nových 

Ouholicích čp. 34 (nyní čp. 38). 

Přístavba 

Roku 1891 započato s přístavbou 2 tříd novější části (k Vepřku). Náklad přístavby 

byl rozpočten na 7.264 zl. 78 kr. a provedení zadáno za 6.080 zl. p. Jos. 

Pokornému, zed. Mistru z Nov. Ouholic. 

Litý nápis 

V měsíci listopadu r. 1893 pořízen nad vchod litý nápis  

„Pojď sem dítě, uč se moudrým býti“, za nějž zaplaceno 27 zl. r. m. 
Připravila Bohdana Tobiášková, informační výbor 
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ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE  
Dne 22. února 2023 se sešlo zastupitelstvo obce Nová Ves na svém zasedání v počtu       

9 členů a bylo tak usnášeníschopné. Přítomni byli: L. Jansa, Ing. M. Knížková,             

Ing. A. Titěra, Ing. P. Štorek, Ing. R. Hakrová, Ing. B. Tobiášková, M. Srncová, M. Exner 

a Ing. arch. M. Hujer. 

Zastupitelstvo na svém zasedání mimo jiné: 

 Vzalo na vědomí zprávu o hospodaření obce v prosinci 2022.  

 Vzalo na vědomí zprávu finančního, kontrolního, kulturního a informačního 

výboru. 

  Schválilo žádosti o dotaci pro spolky: TJ Sokol Nová Ves, Spolek seniorů Nová 

Ves a Maraton klub Miřejovice, zamítlo dotaci pro Spolek Soptíci. 

 Schválilo aktualizovanou cenovou nabídku pro rekonstrukci objektu U Hasiče    

ve Starých Ouholicích.  

 Projednalo vytvoření svazkové ZŠ v Kralupech nad Vltavou. 

 Schválilo usnesení o doplnění obsahu změny č. 1 ÚP. 

 Schválilo aktualizaci strategického plánu obce. 

 Projednalo zadání projektu rekonstrukce parkoviště u samoobsluhy. 

 Schválilo výpověď nájmu samoobsluhy a následné vypsání záměru pronájmu. 

 Projednalo žádost o pronájem části obecního pozemku p. č.1029/1. 

V diskuzi se projednával aktuální stav prací na stavbě, plánované cyklostezky, 
možnosti uložení volných prostředků obce a jejich zhodnocení a další. 
Zapsala Lucie Tláskalová / Kompletní zápis naleznete na webových stránkách Nové Vsi 

www.nova-ves.cz v záložce Samospráva/zápisy ze zasedání zastupitelstva.  

 
 

http://www.nova-ves.cz/
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Pokračuje nám stavba chodníku mezi Novou Vsí a Novými Ouholicemi – až k lávce 

jsou položeny obruby a pokládá se chodník. Pracuje se také na chodníku směrem ven 

z Nových Ouholic (k autobazaru). Tam byly přeloženy sloupy, aby nebyly v trase 

chodníku, zde byly nutné značné terénní úpravy. Rád bych podotknul, že vnímám, že 

chodník v tomto úseku není v některých místech veden zrovna šťastně a vznikají 

mnohdy oproti projektu vyšší náspy apod., vždy je ale maximální snaha najít 

kompromis mezi tím, kde si můžeme dovolit odchýlit se od projektu a tím, co bude 

funkční a bezpečné.  

  

Často také dostávám podněty a stížnosti na to, že nový chodník je moc úzký               

a nevejde se tam například kočárek apod. Standardní doporučená průchozí šířka je 

60 cm (což platí i pro kočárky), pro 2 osoby tedy 120 cm.  

Naše chodníky mají šířku min. 150 cm, v některých místech až 2 m. Rozhodně z toho 

tedy vyplývá, že místa bude dost a chodník je tedy v normě. 

V okolí mostků přes Bakovský potok je dokončeno dláždění pod mostem a stávajícími 

schody, chodník pod nimi začne malou lávkou. Osazeno je zbylé kabelové vedení 

osvětlení a jsou vyměněna světla na stávajících stožárech (které nebylo nutné měnit).  

Původní idea byla i vytvořit nové schodiště, ale po dohodě s technickým dozorem 

proběhne pouze reprofilace stávajícího. Prostorové uspořádání nám tam bohužel 

nedovoluje udělat mírnější schody a nové by tedy byly téměř totožné. Navíc je 

schodiště v dobrém technickém stavu, osazeno bude pouze nové zábradlí. Troufám si 

tvrdit, že většina chodců je stejně využívat nebude a budou volit bezbariérovou trasu 

chodníku hned za lávkou. Stejným způsobem bude opraveno i schodiště k dálničním 

bytovkám. 

Pokračuje také stavba opěrné zdi v zatáčce v Nových Ouholicích – proběhly armovací 

práce a následná betonáž. Ze stavby bylo v noci na 10. 3. ukradeno bednění                 

a materiál, pokud jste někdo viděl něco podezřelého, ozvěte se prosím.  
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Report ze stavby zakončím důležitou zprávou pro Nové Ouholice. Stavba tam 

pokročuje do své nejdůležitější fáze a tou je samotné těleso silnice. Od 22. 3. 2023 

7:00 začne stavba v Nových Ouholicích frézovat starý asfalt, kdy se bude niveleta 

silnice snižovat cca o 30 cm. Dále bude probíhat studená recyklace, ta je v tomto 

úseku cca na 14 dní, poté dalších cca 14 dní bude stavba potřebovat na pokládku 

silničních a chodníkových obrub , následně budou v konečné fázi kladeny jednotlivé 

vrstvy asfaltů. Pokud vše půjde hladce, tak poslední obrusná vrstva je naplánována 

na 3. 5. 2023. Jedná se tedy o něco málo přes měsíc, kdy NEBUDE možné do Nových 

Ouholic vjíždět.  

Po dohodě se stavbou bude možno k parkování využít mj. příjezdy do obce z obou 

stran. Od Nové Vsi to je při pravém okraji vozovky v úseku pod AZ Techem až směrem 

k lávce (jen prosím neblokujte vjezdy k nemovitostem) a směrem od Veltrus také při 

pravém okraji vozovky - jak je vyznačeno na obrázcích.  

 

Stavba se bude snažit dokončit co nejdříve chodníky, které jsou podél těchto míst, 

aby obyvatelé Nových Ouholic mohli bezpečně dojít k parkujícím autům a také aby 

v těchto úsecích technika nevadila parkování a dal se využít co největší prostor. 
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Chápu, že to není nijak příjemné, ale Ouholice mají cca 700 metrů. Nejdále je to tedy 

350 metrů na každou stranu, o pár metrů to mají delší obyvatelé „prudkých ulic“. Kdo 

nikam autem nemusí, nechte ho prosím doma. Jak jistě víte, jako obec nabízíme 

možnost lidem takto „odříznutým“ stavbou odvoz na nákup, nebo k lékaři. Ozvat se 

můžete paní Jelínkové na tel. č. 607 615 004. 

Stavbu jsme také upozornili na to, že za několika obyvateli jezdí také sanitky, těm 

bude průjezd samozřejmě umožněn. Chci Vás všechny poprosit o trpělivost, neboť 

stavba se již blíží do finále. Máme s tím zkušenost z Nové Vsi, chodili jsme od aut ještě 

dále a zvládnout se to dalo. Připomínám, že obec za staveniště nemá zodpovědnost,  

bylo předáno stavbě. Všem děkuji za pochopení, protože dělat to na etapy by bylo 

šílené a stavby bychom se jen tak nezbavili.  

V případě potřeby přidávám kontakt na stavbu: 
Ing. Radim Poustka – hlavní stavbyvedoucí 602 323 154 

Michal Benák – stavbyvedoucí 720 051 582 

Lukáš Jansa, starosta 

STAROSTA DÁLE INFORMUJE… 
JAK TO BYLO A BUDE S OBCHODEM 

Jak už jistě víte, na posledním zastupitelstvu jsme se rozhodli dát výpověď 

současnému nájemci. Rád vysvětlím, co nás k tomu vedlo.  

 

Byly to desítky stížností obyvatel Nové Vsi – na nedodržování otevírací doby, lidé 

chodili při nákupu po tmě, koupili si prošlé (podotýkám neoznačené) zboží, neseděla 

cena markovaného zboží, lidé si stěžovali na špínu a smrad, já osobně mám bohužel 

stejnou zkušenost. Koupil jsem si tam jogurt, a i když nebyl prošlý, byla na něm plíseň. 

Vrcholem pro mě byla návštěva obchodu s paní místostarostkou, kdy jsme namátkově 

našli 20 prošlých věcí a pak nás to už přestalo bavit. A rozhodně to nebylo v té sekci 

s prošlými potravinami, ale mezi normálními. Jeden obyvatel si dokonce stěžoval,      

že skončil po jídle z obchodu na kapačkách. 

Mě osobně to mrzí velmi, neboť jsem se hned na začátku svého starostování sešel 

s majiteli, respektive jejich dcerou, a byla mi slíbena náprava těchto věcí výměnou      
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za prominutí nájemného. Po dohodě se zastupiteli totiž smyslem fungování našeho 

obchodu není vydělávat na nájemném, ale hlavně zajistit obyvatelům tuto službu. 

A upřímně řečeno, přes veškeré pochopení pro propad tržeb v důsledku rekonstrukce 

silnice a navýšení cen energií, nemám pochopení pro nedodržování otevírací doby, 

prošlé neoznačené zboží a nepořádek, nedej bože špatné markování. To opravdu 

nejsou věci závislé na vnějších vlivech, ale jen na chuti věnovat se svému podnikání.    

A tuhle snahu bohužel nevidím i přes sympatie k současným nájemcům ani já, ani 

nikdo ze zastupitelstva. 

O to víc mě zamrzelo, že se našlo i několik obyvatel, kteří nám dali „kartáč“ za to, že 

jsme jim vypověděli smlouvu a Nová Ves bude definitivně bez obchodu. Není to ale 

v žádném případě pravda, našemu rozhodnutí předcházel průzkum a zájemců              

o obchod je dost. Nechci znít tvrdě, ale myslím, že opravdu nemáme co ztratit a může 

to být jen lepší. Zní to jako klišé, ale já chci skutečně pro naše obyvatele jen to 

nejlepší.  

Bude tedy vypsán záměr pronájmu a hlavním kritériem bude dodržování výše 

zmíněného a budeme důsledně trvat na kvalitě této služby. Určitě vás budu v dalších 

vydáních zpravodaje informovat, jak pokročíme. 

PODĚKOVÁNÍ VŠEM, CO SE ZAPOJILI DO JARNÍHO ÚKLIDU 

V neděli 12. 3. 2023 proběhla akce Ukliďme Česko, ukliďme Novou Ves, a to již 

podesáté. K pořádajícímu Okrašlovacímu spolku Nových Ouholic a okolí se již tradičně 

připojili také TJ Sokol Nová Ves, Maraton klub Miřejovice, Spolek seniorů a řada 

dalších dobrovolníků. Všem bych touto cestou rád poděkoval, že jste obětovali volnou 

neděli a pomohli zvelebit naše okolí. Když jsem viděl ty korby pytlů, tak jsem si říkal – 

klobouk dolů. Na jednu stranu je smutné, co dokáží lidé vyprodukovat za odpad          

a ještě ho někde pohodit, na stranu druhou je to balzám na duši, že může naše 

příroda zase o něco lépe dýchat. 

  
Miřejovice / Nové Ouholice 

Já osobně se letos zapojit nemohl – měl jsem dlouhodobě naplánovanou dovolenou, 

ale ještě jednou děkuji všem! 
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CO TAKÉ PŘINESLY POSLEDNÍ TÝDNY… 

Řada z vás si také všimla aktivity kolem 

Bakovského potoka směrem na Sazenou. Povodí 

Vltavy se totiž rozhodlo zpevnit část břehů, které 

byly už v havarijním stavu. Proběhlo nezbytné 

prořezání dřevin, byly navezeny kameny a břeh 

zpevněn. Zbývá ještě některé kameny doklínovat 

a upravit část koryta.  

Byla to pro mě milá zkušenost, protože pánové 

z Povodí dělali práce dle počasí, navíc zpevnili cestu, aby nedošlo k jejímu poškození. 

Kéž by takto přistupovali k práci zodpovědně všichni.  Výsledek je moc hezký, kéž by 

bylo možné postupně takto udělat celý potok až k Vltavě. 

VLAJKA PRO TIBET 

10. března se obec Nová Ves již tradičně připojila k akci Vlajka 

pro Tibet. 

Tento den je připomínkou národního povstání obyvatel Tibetu 

proti čínské okupaci v roce 1959, při kterém přišly o život desítky 

tisíc Tibeťanů. Dodržování lidských práv vnímáme jako základní 

kámen fungování kultivované společnosti. 
 

Na podnět starších občanů naší obce jsme zřídili asistenční službu pro seniory, 

zdravotně postižené občany a občany v nouzi – a to ZDARMA. Služba už je v provozu 

pár týdnů a máme první spokojené ohlasy: 

„Dobrý den, chtěli bychom touto cestou poděkovat panu starostovi za poskytnutí asistenční 

služby pro seniory. Nám s manželkou to moc pomáhá. Poděkování patří také paní Jelínkové, 

která je velmi ochotná. Zdraví manželé Studených“ 

V případě potřeby proto neváhejte zavolat! Služba je tu pro Vás. 

Lukáš Jansa, starosta 
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Mateřská škola je místo, kde se pořád něco děje. A to proto, že děti jsou takové. 

Každý den jim přináší nové zážitky, zkušenosti, radosti a také smutky, každý den je pro 

ně novým dobrodružstvím.  

A s nastupujícím jarem, teplejším počasím a intenzivnějším slunečním svitem je v nich 

energie ještě víc. Stejně jako se probouzí příroda. Právě v tomto čase se spolu s nimi 

těšíme na Vítání jara, které se uskuteční zase po několika letech v prostorách školky,   

a to v pátek 24. března. Vyrábíme Moranu a chystáme se ji hořící hodit                       

do Bakovského potoka, protože podle tradice tak zimu definitivně zaženeme                

a přivítáme jaro.  

Ve středu 26. dubna 2023 (od 10 do 11:30 a od 14:30 do 16:00) bude ve školce Den 

otevřených dveří a 3. května 2023 proběhne Zápis  k předškolnímu vzdělávání.  Více 

informací najdete v samostatném textu k zápisu v tomto zpravodaji i na stránkách 

mateřské školy a obce.  

Do letních prázdnin nás ještě čekají výlety, divadelní představení, děti dokončí svůj 

plavecký výcvik a školní rok ukončíme Rozloučením s předškoláky na zahradní 

slavnosti a účastí na tradičním Rodinném dni. Je to několik měsíců, ale zkušenost mi 

říká, že to všechno uběhne jako voda. Čas většinou plyne rychleji, když je na co se 

těšit.  

Za děti i personál mateřské školy Vám chci popřát spokojené nadcházející dny, pevné 

zdraví a každý den jednu malou laskavost. Takovou, kterou prokážete Vy někomu 

nebo ji naopak od někoho dostanete. Ať se daří. 

Za školku napsala Martina Srncová 

 
 

Zápis proběhne ve středu 3. května 2023 v době od 10,00 do 16,00. 
 

K zápisu zákonný zástupce přinese: 

-  „Přihlášku dítěte k zápisu do mateřské školy“ s vyjádřením lékaře ke zdravotnímu 

stavu dítěte, 

-  občanský průkaz, 

-  rodný list dítěte. 
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 „Přihlášku dítěte k zápisu do mateřské školy“ je možné si vyzvednout v mateřské 

škole (provozní doba denně od 6,30 do 16,00)  nebo stáhnout na webových 

stránkách  mateřské školy. Předškolní zařízení přijímá děti, které k 31. 8. 2023 dovrší 

věk zpravidla tří let. Mladší dítě je možno přijmout pouze v případě volné kapacity      

a také pokud bude možné zajistit veškeré bezpečností a provozní podmínky dle platné 

legislativy. 

Podmínkou pro přijetí dítěte do mateřské školy je podle § 50 zákona o ochraně 

veřejného zdraví splnění povinnosti podrobit se stanoveným pravidelným očkováním, 

nebo mít doklad, že je dítě proti nákaze imunní nebo se nemůže očkování podrobit 

pro kontraindikaci. Tato povinnost se netýká dítěte, které plní povinné předškolní 

vzdělávání. Zákonný zástupce doloží tuto povinnost potvrzením od praktického 

dětského lékaře. 

U zápisu se nevyžaduje přítomnost dítěte, ale je možná a vítaná. Seznam přijatých 

dětí pod přiděleným registračním číslem (tak, aby byly chráněny osobní údaje), 

bude zveřejněn ve vývěsce mateřské školy a na webových stránkách školy do 30 dnů 

od konání zápisu. Seznam bude zveřejněn po dobu 15 dnů (§183 odst. 2 školského 

zákona podle novely č. 472 / 2011 Sb.). 

Všichni zákonní zástupci, jejichž dítě nebylo přijato do MŠ, obdrží rozhodnutí                

o nepřijetí dítěte do 30 dnů od konání zápisu do mateřské školy.  

Do naplnění volné kapacity se budou děti přijímat podle těchto kritérií: 

 

  KRITÉRIA PRO PŘIJÍMÁNÍ DĚTÍ DO MATEŘSKÉ ŠKOLY NOVÁ VES 

 

1. 

 

Děti s trvalým pobytem v Nové Vsi poslední rok před zahájením povinné 

školní docházky tj. děti, které dosáhnou věku 5 let do 31. 8. 2023  

(tyto děti se přijímají přednostně podle § 34 zákona č. 561/2004 Sb., 

školský zákon, v platném znění) a děti s trvalým pobytem v Nové Vsi         

s odkladem školní docházky. 

2. Děti s trvalým pobytem v Nové Vsi od nejstaršího k nejmladšímu. 

3. Děti bez trvalého pobytu v Nové Vsi od nejstaršího k nejmladšímu.  
 

V Nové Vsi dne 5. 1. 2023                  

Martina Srncová, pověřená řízením MŠ                                                                                                        

Kontakt: MŠ Nová Ves 70, 277 52, tel. 315 765 037 nebo 602 468 884          

mail: msnovaves@seznam.cz,   

IČO: 70996601    

mailto:msnovaves@seznam.cz
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ZŠ Vraňany - pondělí 3. dubna 2023 od 13 hodin (www.zsvranany.cz) 

ZŠ Ledčice - čtvrtek 13. dubna 2023 od 12:30 do 16:00 hodin (www.ledcice.cz/skola) 

ZŠ Veltrusy  - středa 19. dubna 2023 od 13:30 do 18 hodin (www.skolaveltrusy.cz) 

Členskou schůzi jsme měli devátého března. Na úvod jsme do svých řad přijali novou 

členku, která se tímto stala plnoprávnou už při následujícím jednání. Jedním z prvních 

bodů jednání čl. schůze byla informace o rozdělení funkcí na výroční schůzi zvoleného 

výboru - zůstali jsme u dosavadního stavu.  

Při shrnutí aktivit minulého období byla s povděkem přijata informace o přiznání 

dotace našemu Spolku zastupitelstvem obce, stejně jako umožnění využití obecního 

auta k návštěvě lékaře nebo nákupům těm z nás, kteří jsou pohybově hendikepovaní. 

Několik našich členek též s potěšením využilo nabídku předsedy Maratonklubu          

ke společné oslavě MDŽ. Připomněli jsme si aktuální narozeniny a jmeniny, 

nezapomněli ani na MDŽ. Každá z našich členek si odnesla ze schůze květinu.  

V dalším jsme se věnovali organizačním 

záležitostem spojeným se zapojením se 

do obecní akce „Ukliďme Česko“,             

s návštěvou divadla a akcím 

organizovaným v naší obci (V rámci 

zmiňovaného „Ukliďme Česko“ jsme 

vysbírali odpadky kolem silnice 

z Nových Ouholic do Vepřku, od schodů 

k řece a k vysílači Na Hora. Nasbírali 

jsme nepočítaně placatek, plastů, ale 

také jsme našli mobilní telefon a v pytli 

uhynulé zvíře v rozkladu – no fuj.).  

Na závěr členské schůze jsme si vyzkoušeli několik cviků pro zdraví a rozdali domácí 

úkoly.  

Příští členská schůze proběhne 13. dubna. Na ní se dohodneme na poznávacím 

výletu do Prahy a podrobnostech květnového autobusového poznávacího zájezdu.   

Předseda spolku Bruno Vognič  

http://www.zsvranany.cz/
http://www.ledcice.cz/skola
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Daň z nemovitosti je nyní velké téma. Lidé mají často pocit, že to je nespravedlivá daň 

za nemovitost, kterou už si jednou zaplatili zdaněnými penězi. Ovšem daň 

z nemovitosti je plně příjmem obce a slouží k financování celé řady služeb, kterou 

uživatelé nemovitostí, a to nejen domů, ale i zahrad, polí atd. konzumují. Ke každé 

nemovitosti se chceme dostat po silnici či cestě, které financuje obec. Chceme, aby     

v obci svítilo veřejné osvětlení. Chceme úklid sněhu, údržbu zeleně, svoz odpadů, 

který i přes to, že byl zvýšen poplatek, je dotován obcí. A dalo by se pokračovat. 

Obec má prakticky dva zdroje daňového příjmu. Příjem z rozpočtového určení daní, 

kdy Nová Ves dostala v roce 2022 od státu 15 910 599 Kč, tedy zhruba 14 500 Kč       

na trvale hlášeného obyvatele a potom právě příjem z daně z nemovitosti. Daň 

z nemovitosti Nové Vsi v roce 2021 přinesla 979 466 Kč a v roce 2022 po zvýšení na 

koeficient 3 to bylo 1 931 982 Kč, tedy zhruba o 1 milion korun více. Není to 

trojnásobek, protože některé druhy nemovitostí jsou od koeficientu osvobozeny. 

Ostatní příjmy, třeba poplatky za odpady nebo stočné se vyberou, ale zase hned 

vydají. Poplatky za psy nebo za zábor veřejného prostranství, pronájmy apod. 

vynesou relativně malé částky. 

Daň z nemovitosti je spravedlivá v tom, že se jí na financování obce podílejí i ti, kteří 

v ní mají nemovitost, ale nejsou v ní hlášení. Je správné, že i vlastníci firemních areálů, 

vlastníci polí, chalupáři a další, se podílejí na financování cest, osvětlení a další 

infrastruktury, protože je také více či méně používají. 

Jistě to nebylo populární, ale stáli jsme před rozhodnutím, jestli prakticky zastavit 

rozvoj obce anebo zvýšit daň z nemovitosti. Připomínám, že pro zvýšení té daně 

hlasovalo v září 2021 jednohlasně všech 7 přítomných zastupitelů, včetně současného 

starosty i místostarostky.  

Chtěl bych připomenout, že drtivé většině domů v Nové Vsi postavila obec přípojky 

kanalizace. A to občanům zdarma a firmám zajistila zdarma projekt a stavební 

povolení a organizaci stavby. Pokud by si to měl zajišťovat každý sám, projekt a stavba 

by ho stály vysoké desítky tisíc. Tedy rodinný domek i se zvýšenou daní bude tohle 

„splácet“ obci desítky let. 

A jak stavbou kanalizace, tak stavbou nových ulic např. ve Starých Ouholicích nebo 

chodníků a opravou silnice v Nové Vsi a v Nových Ouholicích určitě došlo ke zvýšení 

ceny okolních nemovitostí, takže i z tohoto hlediska se investice obce a spolupodílení 

formou daně z nemovitosti občanům vyplatí. 

Bohužel, Nová Ves se dříve moc nerozvíjela a nevyužívaly se moc dotace, takže to 

finančně nešlo dohnat za posledních 8 let, takže nyní obec potřebuje více peněz, než 
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obce, které se od roku 1989 trvale rozvíjely a své peníze po mnoho let násobily 

dotacemi a jsou již zvelebené.  

Jako problém vnímám to, že obec nyní nemá připravené žádné další projekty se 

stavebním povolením, na které by mohla žádat o dotace. Je to proto, že jsme čekali, 

jak vyjdeme s penězi po dokončení kanalizace a po dokončení chodníků. Už 

v předchozím období jsem chtěl připravovat další projekt stavby dolní ulice v Nové 

Vsi, ale vždy převážila opatrnost, abychom vyšli s penězi. Myslím, že brzo bude 

zřejmé, jak vyjdeme po stavbě chodníků a projekt bychom měli zadat. Jeho 

vypracování, majetkoprávní vypořádání a získání stavebního povolení může trvat 

klidně i dva roky. Bylo by smutné, kdybychom zvýšili daň z nemovitosti kvůli 

pokračování rozvoje obce a pak bychom nepracovali na dalších projektech. 

M. Exner, zastupitel 
 

 

Okrašlovací spolek Nových Ouholic a okolí zve v pondělí 24. 4. 2023 od 19 hodin  

všechny, i nečleny spolku, do bývalého zdravotního střediska v Nových Ouholicích       

v rámci projektu Jeden svět „Promítej i ty“ na promítání australského 

dokumentárního filmu  „PONOR“. 
Otužování působí blahodárně nejen na tělo, ale i na duši. Své o tom ví nizozemská 

potápěčka Kiki, které ponor do studených vod přinesl vysvobození z traumat minulosti            

a ukázal cestu k vědomějšímu prožívání. Pomalý nádech a výdech. Voda na Islandu                

je křišťálově průzračná a její teplota se pohybuje kolem dvou stupňů. Na ledové kře 

sedí žena v plavkách a pozvolna si obléká ploutve, potápěčské brýle a šnorchl.  

Kiki je profesionální potápěčka a v hlubokých ledových vodách posunuje limity své 

výdrže za hranice lidského chápání. Její kondice je výsledkem několikaletého 

pozvolného tréninku, který ji naučil, jak mít ráda sebe a své tělo. Snímek                        

v impozantních záběrech zkoumá hlubiny lidského nitra na pozadí světa skrývajícího 

se pod vodní hladinou. 

Těšíme se na viděnou u hezkého filmu a následného povídání s občerstvením. 

Martin Exner, předseda Okrašlovacího spolku Nových Ouholic a okolí 
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Blíží se nám začátek jarní části sezóny a tak se mužstvo věnuje přípravě. V neděli      

12. března náš tým přijal pozvání k přípravnému přátelskému utkání od SK Slatina. 

V prvním poločasu jsme předvedli několik pohledných kombinací, ale bohužel se nám 

je nedařilo dotahovat do koncovky. Naopak domácí využívali každé naší chyby             

a trestali je brankami. Poločas jsme prohráli 3:1. 

Ve druhém poločasu bylo ještě hůře. Inkasovali jsme ještě další dvě branky a brzy 

jsme prohrávali 5:1. Pak se však něco změnilo, vstřelili jsme ne moc pěkný (spíše 

náhodný) gól a situace na hřišti se začala otáčet. Postupně se nám podařilo vsítit hned 

4 branky, vyrovnali jsme na 5:5 a tímto výsledek zápas už i skončil. Ale ukázal nám, že 

nic není zadarmo. 

Další přátelské utkání jsme měli domluvené na sobotu 18. března proti TJ Sokol Uhy, 

který jsme chtěli spojit s brigádou na hřišti. Soupeř však v úterý kvůli zdravotním 

problémům zápas odvolal, tak jsme ve čtvrtek jen potrénovali na umělé trávě v areálu 

TJ Sokol Sazená a v sobotu jsme se věnovali úpravám v areálu. Vyměnili jsme sítě       

za brankami, zválcovali hřiště, upravili tréninkové hřiště, posekali trávu okolo laviček       

a prořezali stromy u dětského hřiště a u silnice za brankou u příjezdové cesty. 

Trochu nás trápí nepořádek, který zanechávají návštěvníci fotbalového areálu           

a dětského hřiště. Nejen, že zanechávají odpadky v pergole, u ping pongového stolu     

a na dětském hřišti, ale občas je napadne i něco rozbít. Naposledy to byl stůl u kiosku, 

který si důmyslně položili na bok a házeli do něj kameny. Moc děkujeme! Chtěli 

bychom požádat rodiče, jejichž děti hřiště navštěvují sami, aby jim vysvětlili, že to 

není cool. Upozorňujeme, že budou v areálu instalovány monitorovací kamery              

a podobné případy budou řešeny ve spolupráci s obcí přímo s nimi. Děkujeme             

za pochopení. 
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Sami jsme se zapojili do projektu „Ukliďme Česko“, kdy jsme prošli úsek od pošty 

podle hlavní silnice směrem k Ledčicím až do zatáčky a nasbírali jsme asi 20 velkých 

pytlů odpadků. 

 

Jarní část fotbalové sezóny pro nás začne 25. března od 15:00 hod. na hřišti TJ Sokol 

Ledčice. Na domácích hřišti se náš tým poprvé představí 1. dubna proti TJ Sokol 

Sazená. Všichni fanoušci jsou srdečně zváni. 
 

 

Petr Barnat, sekretář klubu 
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A byl masopust... a bylo to prima.  

V sobotu 25. února se konal masopust. Podmínkou účasti nejsou veselé masky (i když 

právě v nich tkví to kouzlo), takže i vy, kteří jste se díky absenci "převleku" drželi 

doma za pecí, jste příští rok srdečně zváni - klidně v civilu. 

  

Sraz byl ve 14 hodin na novoveské návsi, většina natěšených byla přítomna ještě         

o něco dříve. Klasicky se volalo na medvěda - a i když by jistě mnohý pochyboval          

o tom, zda něžné dětské hlásky medvěd zaslechne, opak byl pravdou, po chvilce se 

chlupáč skutečně objevil. Poté pan starosta klíčem odemkl zámek na pomyslné bráně                 

a maškarní průvod obcí mohl začít. Kdo měl zájem, mohl se zakousnout do měkoučké 

koblihy, či si dát "panáčka" na posilněnou. Průvod byl veselý, barevný, v radosti            

a přátelské atmosféře. 

Cestou byla zastávka na taneček s medvědem, zatancovat si s ním mohl úplně každý. 

Pan starosta se pokusil o šavlový tanec, s medvědem si postupně zatancovali dospělí   

i děti. Poté, kdo chtěl, ten se zapojil do pomyslného řetězu - mohli jsme vidět 
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medvěda, kravičku, čarodějnici, lesní žínku, břichatého pána a mnohé další. Garda 

pana starosty vyčkávala, později se připojil k řetězu jeden její člen (pan starosta šel 

pochopitelně příkladem až do pomyslného roztrhání těla). 

  

   

  

Skvělým nápadem se jevil návrh, že když už máme tu novou silnici a chodníky, měl by 

toho průvod využít. Od projíždějících aut se vybíralo symbolické mýtné v drobných 

mincích, jeden nejmenovaný občan Nové Vsi vracející se domů se "vykoupil 

Komenským".  

Většina projíždějících řidičů byla usměvavá, v dobré náladě, našlo se však mezi nimi     

i pár podmračených jedinců, kteří měli nejspíš špatný den, protože je průvod obral      

o pár minut jejich života. 
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Po silnici a chodnících se 

pokračovalo na parkoviště 

OÚ. Na sále čekala na děti 

Balónková Evička. Protože 

máme děti  dospělé, tohoto 

veselí jsme se nezúčastnili, 

pouze jsme do sálu nahlédli           

a mile nás překvapilo, kolik 

drobotiny se na tuto akci 

sešlo.  

Jediným malým kazem            

na kráse pro nás bylo zjištění, 

že zabijačkové jitrnice ani 

jelítka nebudou, že už jsou 

vyprodány. Což samozřejmě     

z podnikatelského hlediska 

chápu - nevědělo se, jaký 

bude zájem veřejnosti               

a rozhodně je lepší vše prodat, 

než přemýšlet, co dělat s neprodaným zbožím. Tak na příští rok asi bude rezervace. 

Večer jsme se šli podívat na Oldies 

Party. Když už se něco děje, tak se 

to přeci musí využít. Vstupné na 

osobu 50 Kč, v ceně byl lístek do 

tomboly. 

Člověk se zaposlouchal do českých 

i zahraničních hitů z minulého 

století. Když došlo na tombolu, 

koupili jsme ještě dva lístky (co 

kdyby se štěstí unavilo, že?). 

Vyhráli jsme dvě ceny - jeden stolní kalendář - a překvapivě další stolní kalendář ( ten 

jsme ještě na místě darovali jedné dobré duši).  

Den byl vydařený, počasí se umoudřilo, lidé byli veselí, plni elánu, radosti... a tak by to 

v dnešní nelehké a uspěchané době mělo být.   

Tímto děkuji všem, kteří se na pořádání radosti a veselí podíleli, bylo to skvělé. 

Tak příští rok zase AHOOOOOOJ, už teď se těšíme. 
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Mája Jelínková (fot.: J. Faix, B. Tobiášková) 

 

 

 VĚRČINY MEDOVÉ PERNÍČKY
Potřebujeme:  

150 gr. medu (rozehřát), 500 gr. hladké mouky, 120 gr. cukru moučka, 

1 prášek do pečiva, 150 gr. rozpuštěného másla, 1 lžičku perníkového 

koření, 2 vejce, špetku skořice, lžičku kakaa 

Vypracujeme těsto, vykrájíme perníčky a pečeme.   

Perníčky jsou krásně nadýchané, měkké ihned k jídlu. 

Ať se Vám povedou. 

(Recept přidáváme na přání z Vítání jara, kde se perníčky zdobily. Foto ilustrační.) 
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SATRANŮV MLÝN – 10 let obnovy a cesty 

od naivního nadšení k postupnému vystřízlivění 

Díl VIII. – Rok 2016 aneb Nešťastná tečka na závěr jinak úspěšného roku 

V roce 2016 jsme měli velké štěstí a získali jsme jak dotaci z Havarijního programu 

Ministerstva kultury ve výši 200 000 Kč, tak dotaci ze Středočeského Fondu kultury        

a obnovy památek ve výši 500 000 Kč. Obě směřovaly na rekonstrukci barokní 

mlýnice, konkrétně na výměnu veškerých dožilých nosných trámů (až po krov 

mlýnice) a opravu dřevěné podlahy nad suterénem (respektive její části).  

Po těchto úpravách byla zpět umístěna část technologie, která musela být kvůli 

špatnému stavu dřevěných konstrukcí dočasně demontována.  

  

  

Opět se ukázalo, že velká část nosných konstrukcí je ve výrazně horším stavu, než se 

původně předpokládalo. Částečně proto, že od projektu do realizace už uběhl nějaký 

ten pátek, a částečně prostě proto, že dokud se trám ve zdivu zcela neobnažil, nebylo 

vidět, v jak špatném stavu je.  

Práce na mlýnici byly ukončeny těsně před Vánoci – tedy v pátek 23. 12. Tesař pan 

Skoumal byl rád, že všechno stihnul jen tak tak. Sbalil si společně se svými kolegy 

veškeré své vybavení a chystat se odjet na svátky domů na Moravu. Ještě si chtěl na 

závěr nafotit své dílo. Vrátil se sám do mlýnice a při dokumentování své práce se zřítil 
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z patra do suterénu. Poranil si záda a hlavu, a tak Vánoce strávil v nemocnici. No, moc 

se nedivím, že po této (sice nikým nezaviněné) zkušenosti jsme v následujícím roce 

museli hledat tesaře nového.  

Současně s mlýnicí jsme celý rok věnovali rovněž opravě kolny. Naše památkářka Mgr. 

Hanzlíková nám doporučila skvělé tesaře – rodinu Krausových. Společně pracovali dva 

bratři a jejich táta. Byli nesmírně zruční, rychlí a jako bonus – nesmírně pohlední. Byla 

opravdu radost je při práci sledovat.  

Do konce října byl krov dle „projektu“ statika Hrdličky hotový a budova byla 

provizorně pokrytá plachtou a čekala na jarní dokončení. 

  

  

A posledním počinem roku 2016 byla 

první fáze dokončení kotelny. Normálně 

bych napsala její dokončení. Ale dnes už 

vím, že definitivně byla dokončená až 

v letošním roce. Tedy aspoň doufám. 

Koupili jsme kotel na uhlí/štěpku, který je 

svým výkonem schopný vytopit takřka 

celý areál. 

Pavlína Linzerová 
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CO NEVÍM, NEPOVÍM 
Už několik let si všímám nadměrného usychání jasanů v porostech nad Novými 

Ouholicemi, které bývají následně z části větrem vyvráceny z kořenů. Letos zjara jsem 

jeden z těchto vývratů věnovaný mi sousedy zpracovával. Z kořene vypadly tři larvy 

nezvyklého zbarvení i velikosti (cca 6 cm délky) – viz přiložené foto. Předpokládám, že 

jde o ponravy roháče – možná, že jsou příčinou usychání těchto stromů. Najde se 

někdo povolanější k objasnění domněnky?    

    
Připravil B. Vognič, kronikář 
 

 

  

  

AGRO KMÍNEK Miřejovice 

Pro čistící stanici osiv přijmeme laborantku pro provádění rozborů čistoty osiv a další práce.  

Místo výkonu práce Miřejovice. Nástup k 1. 6. 2023.  

Telefon 602 120 117, 734 448 113 
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1. dubna Fotbal. zápas TJ Sokol N.V. x TJ Sokol Sazená od 16:30 hod. hřiště Nová Ves 

2. dubna Výlet Turist. klubu KUDYKAM - od 9:30 hodin, Jestřebice, www.vyslap.cz 

7. dubna Galerie mezi živly - vernisáž výstavy ŠUMAVA od 18 hodin 

13. dubna Schůze Spolku seniorů - od 14 hodin v sále OÚ 

15. dubna Fotbal. zápas TJ Sokol N.V. x TJ Čechie Kral. od 17:00 hod. hřiště Nová Ves 

20.+21. dubna Jarní bazárek - v sále OÚ 

22. dubna 7 Castles Trial - jízda veteránů - novoveská náves cca od 9:30 do 12:30 hodin 

24. dubna Kino Nové Ouholice - od 19 hodin v sále NO 

26. dubna Den otevřených dveří v Mateřské škole Nová Ves 

29. dubna Fotbal. zápas TJ Sokol N.V. x TJ Sokol Hostín od 17:00 hod. hřiště Nová Ves 

30. dubna Pálení čarodějnic - dětské. hřiště Miřejovice 

30. dubna Pálení čarodějnic - fotbal. hřiště Nová Ves od 18 hodin 

1. května Novoveský sekáč 

1. května Miřejovická olympiáda 

3. května Zápis dětí do Mateřské školy Nová Ves 

13. května Fotbal. zápas TJ Sokol N.V. x TJ Sokol Dřínov od 17:00 hod. hřiště Nová Ves 

20. května Svěcení vepřeckých zvonů od 10 hodin 

20. května Májová Oldies Párty - od 20 hodin v sále OÚ 

27. května Fotbal. zápas TJ Sokol N.V. x TJ Tursko od 17:00 hod. hřiště Nová Ves 

2. června Noc kostelů - v kostele na Vepřku 

4. června  Rodinný den - na fotbalovém hřišti v Nové vsi 

10. června Fotbal. zápas TJ Sokol N.V. x ST Sokol Chlumín od 17:00 hod. hřiště Nová Ves 

18. června Letní slavnost ve mlýně - mlýn Vepřek 

30. června Zahradní slavnost a rozloučení s předškoláky - MŠ Nová Ves 

5. srpna 15. Miřejovické půlení 

16. září 2023 Novoveské posvícení - od 14 hodin na návsi v Nové Vsi 

 


